
SAMNANGER KOMMUNE

 

SAKSFRAMLEGG

Sakshandsamar: Jan Erik Boge Arkivkode: FE-233, FA-D1
Arkivsaksnr: 21/789 Løpenr: 23/8313
Sakstype: Politisk sak

SAKSGANG
Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr
Formannskapet 31.08.2023 056/2023
Kommunestyret 14.09.2023 074/2023

Søknad frå Lønnebakken Grendelag om ekstra midlar til asfaltering av 
multibane

14.09.2023 Kommunestyret:
Handsaming i møtet:
Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) bad om å få vera ugild i saka. Årsaka til dette var at det er søstera 
hans som har sendt søknaden frå Lønnebakken Grendelag om midlar. Han gjekk frå medan 
kommunestyret handsama gildskapen hans, og Karl Bård Kollbotn gjekk inn som ordførar. Knut 
Harald Frøland vart samrøystes funnen ugild og deltok ikkje i handsaminga av saka. 

Innstillinga til formannskapet vart samrøystes vedteken. 

KS- 074/2023 Vedtak:
Søknaden frå Lønnebakken Grendelag om tilskot på 15 000 kroner til å dekka uføresette utgifter til 
asfaltering av multibane ved Lønnebakken aktivitetsplass, blir innvilga.

Tilskotet blir finansiert med midlar frå fondet «Lavterskel aktivitet for born og unge». 

31.08.2023 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Knut Harald Frøland (Bl) bad om å få gildskapen sin vurdert. Han er bror til leiaren i Lønnebakken 
Grendalag, som har søkt kommunen om midlar til asfaltering av multibane. Knut Harald Frøland gjekk 
frå medan formannskapet vurderte gildskapen hans. Øyvind Røen gjekk inn som ordførar (møteleiar). 
Knut Harald Frøland vart samrøystes funnen ugild og deltok ikkje i den vidare handsaminga av saka. 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

FORM- 056/2023 Vedtak:
Søknaden frå Lønnebakken Grendelag om tilskot på 15 000 kroner til å dekka uføresette utgifter til 
asfaltering av multibane ved Lønnebakken aktivitetsplass, blir innvilga.



Tilskotet blir finansiert med midlar frå fondet «Lavterskel aktivitet for born og unge». 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Søknaden frå Lønnebakken Grendelag om tilskot på 15 000 kroner til å dekka uføresette utgifter til 
asfaltering av multibane ved Lønnebakken aktivitetsplass, blir innvilga.

Tilskotet blir finansiert med midlar frå fondet «Lavterskel aktivitet for born og unge». 

Dokument som er vedlagt:
Søknad ekstra midler til asfaltering

Saksopplysningar: 

Bakgrunn for saka: 
Lønnebakken Grendelag v/leiar Evelyn Frøland sende 20.08.2023 søknad til Samnanger kommune om 
15 000 kroner til dekking av uføresette ekstrautgifter til asfaltering av multibane på Lønnebakken. 
Rådmannen ser det som naturleg at søknaden blir handsama av politisk nivå i kommunen.   

Faktagrunnlag, problemskildring og moglege løysingar: 
Lønnebakken Grendalag fekk i 2022 tilsegn om økonomisk tilskot på til saman om lag 600 000 kroner 
til etablering av aktivitetsanlegg (multibane), heilt øvst i det kommunale bustadfeltet på 
Lønnebakken. Av summen på 600 000 kroner utgjer tilskot frå fylkeskommunen 476 000 kroner, 
tilskot frå Sparebanken Vest 100 000 kroner og tilskot frå Samnanger kommune om lag 22 000 
kroner. Desse midlane skulle dekka utviding av grusbane, nye murar og gjerde, lys, asfaltering og 
sportsdekke. Arbeidet hadde oppstart i september 2022 og det meste av arbeidet vart utført i løpet 
av hausten 2022. Mykje av arbeidet vart gjort på dugnad. Asfaltering av multibanen er enno ikkje 
gjort. På grunn av nødvendig skifte av leverandør vil kostnaden for asfaltering bli om lag 25 000 
kroner høgare enn budsjettert. Det er ikkje teke høgd for ein så stor ekstrakostnad i 
prosjektbudsjettet, og Lønnebakken Grendelag søkjer om at kommunen dekkar 15 000 kroner av 
denne ekstrakostanden. 

 Bilde frå Lønnebakken.

Spelemidlane på 476 000 kroner til prosjektet gjeld tilskot til anlegg for idrett og fysisk aktivitet 
(Lønnebakken aktivitetsplass). Anlegget vil mellom anna kunne brukast til tennis, basketball, 
handball, fotball, slåball og volleyball. 



Tilskotet frå Samnanger kommune på om lag 22 000 kroner som allereie er løyvd, vart gitt etter 
administrativt vedtak i 2022. Dette tilskotet vart gitt på bakgrunn av at prosjektet vil vera svært 
positivt som nærmiljøanlegg, både for bustadfelta i området og for barneskulen. 

Det går fram av søknaden at Lønnebakken Grendelag ikkje har budsjettmidlar til å dekka 
ekstrakostnadene på 25 000 kroner til asfaltering. Ifølgje søknaden vil budsjettet gå 10 000 kroner i 
minus dersom denne kostnaden skal betalast, og det vil då heller ikkje vera nokon buffer til 
uføresette utgifter. Dersom kommunen innvilgar søknaden om støtte på 15 000 kroner, vil det vera 
ein buffer på om lag 10 000 kroner til uføresette utgifter.  

Det går ikkje fram av søknaden om Lønnebakken Grendalag også har teke kontakt med andre enn 
Samnanger kommune om ekstra økonomisk støtte til asfaltering. Rådmannen tek utgangspunkt i at 
det berre er kommunen som har fått ein slik søknad. 

Kommunen tildeler kvart år kulturmidlar til lag og organisasjonar i Samnanger. Søknadsfristen for 
ordinære kulturmidlar er 20. mars. Kulturmidlane for 2023 er allereie fordelte/tildelte, og det er ikkje 
ytterlegare slike midlar tilgjengeleg i år. 

Det er per i dag heller ikkje tilgjengeleg andre kommunale driftsmidlar som er disponert til denne 
typen formål, men det kan vera mogleg å bruka av unytta tilskotsmidlar på 25 000 kroner som 
kommunen i 2018 fekk frå fylkeskommunen. Dette tilskotet vart gitt til ein medverknadsprosess for å 
gjera uteområdet på ungdomsskulen attraktivt. Medverknadsprosessen vart gjennomført, men 
midlane vart ikkje brukt. Fylkeskommunen informerte i 2019 om at kommunen kunne behalda desse 
midlane, og midlane er sette av på eit kommunalt fond som heiter «Lavterskel aktivitet for born og 
unge». Det er ikkje fastsett vedtekter for dette fondet. 

Uttalar frå andre: 
Det er ikkje henta inn uttalar frå andre i arbeidet med denne saka. 

Vurderingar og konsekvensar: 
Generelt er det viktig at kommunen har ein praksis med open og mest mogleg rettferdig fordeling av 
tilskotsmidlar til lag og organisasjonar. Dette er gjerne formalisert gjennom tilskotsordningar som blir 
kunngjort med søknadsfristar, for eksempel kulturmidlane. Kommunen må uansett også vurdera 
søknader som kjem inn utanfor desse søknadsfristane. 

Prosjektet som Lønnebakken Grendelag no søkjer om tilleggsstøtte til, er positivt både for 
nærområdet og andre som ønskjer å bruka aktivitetsplassen. Frå kommunen si side er det viktig å 
leggja til rette for denne typen anlegg/møteplassar. Det vil vera svært synd dersom prosjektet ikkje 
kan fullførast med asfaltering av banen. Det er ein relativt liten ektra støttesum (15 000 kroner) som 
skal til for å få fullført prosjektet. Rådmannen si vurdering er at kommunen bør bidra til at prosjektet 
kan fullførast, gjennom å gje ekstra økonomisk støtte til asfaltering. 

Eit ekstra kommunalt tilskot på 15 000 kroner til asfaltering av multibanen på Lønnebakken vil kunne 
finansierast med midlar frå kommunen disposisjonsfond. 

Eit anna alternativ kan vera å bruka midlar frå fondet «Lavterskel aktivitet for born og unge». 
Midlane på dette fondet vart som nemnt ovanfor opprinneleg løyvd til uteområdet ved 
ungdomsskulen. Det er framleis behov for midlar til uteområdet ved ungdomsskulen, men det er per 
i dag ikkje konkrete planar om å bruka midlar frå fondet. Det vil vera opp til kommunen å avgjera 
kvar midlane frå fondet skal brukast, men det er ein føresetnad at midlane blir brukte til 
aktivitetsanlegg for barn og unge. Rådmannen si vurdering er at midlar frå dette fondet kan brukast 
til aktivitetsplassen på Lønnebakken.  

Rådmannen ser det som naturleg at søknaden blir handsama av politisk nivå i kommunen. 



Rådmannen si vurdering at kommunestyret bør gjera endeleg vedtak i saka.   

Konklusjon:
Rådmannen tilrår at kommunen innvilgar søknaden frå Lønnebakken Grendelag om ekstra støtte på 
15 000 kroner til asfaltering av multibane. Tilskotet bør finansierast med midlar frå fondet 
«Lavterskel aktivitet for born og unge». 


